
Innspill til sak 133/24

Ferietilbud for personer med 
utviklingshemming

NFU Bergen lokallag v/Tom Skauge 13.11.24



Takk
Bømlo leiren ble gjennomført i år.
Skal gjennomføres neste år
Dere har gitt rammer for ferieglede til mange 
innbyggere med særlige behov – Kjør FILM til 3.40



Saksfremstillingen skaper ny

usikkerhet

Byrådens oppdrag har vært å evaluere oppfølging av Bystyrets 
viktige januar vedtak om ferietilbudet til mennesker med 
utviklingshemming.

Ferietilbud til voksne personer med utviklingshemming og voksne 
personer med store bistandsbehov – evaluering av tilbudet og 
utredning av en ny, varig ordning 

Bergen bystyre fattet 31. januar 2024, i sak 5/24, følgende vedtak 
med merknader: 

Presenter Notes
Presentation Notes
CRPD: FNs menneskerettighetskonvensjon for mennesker med nedsatt funksjonsevne.



Saksfremstillingen skaper ny

usikkerhet
Bystyrets vedtak sak 5/24 Iverksatt?
1. Bystyret ber byrådet om videreføring av eksisterende tilbud. Delvis med mye 

smerte
2. Bystyret ber byrådet om å evaluere ordningen, og gå i dialog med 
aktuelle brukerorganisasjoner med mål om å finne en varig ordning 
som ivaretar hele brukergruppen. Sak om dette fremmes tidlig i 
Bystyrets høstsemesteret 2024.

Delvis. Men 
mangelfull

3. Bystyret ber i den forbindelse byrådet også se på muligheten til å 
etablere et organisasjonsbasert ferietilbud for voksne personer med 
utviklingshemming hvor organisasjoner kan søke tilskudd for å 
organisere og arrangere feriereiser. 

Delvis iverksatt

4. Bystyret ber byrådet sikre videreføring av sommerleir for 
skoleelever uten utviklingshemming som befinner seg i en vanskelig 
sosioøkonomisk livssituasjon.

?

5. Bystyret ber byrådet om å vurdere mulige tiltak for at tilbudet kan 
ivareta flere brukere

Delvis i  denne 
saken

Presenter Notes
Presentation Notes
CRPD: FNs menneskerettighetskonvensjon for mennesker med nedsatt funksjonsevne.



Vi undrer oss over at saken 
skisserer 4 uavhengige modeller

Modell 1 Videreføring av eksisterende ferietilbud
Modell 2 Utvidelse av eksisterende ferietilbud 
Modell 3 Individbasert tilskuddsordning
Modell 4 Organisasjonsbasert tilskuddsordning

Bystyrets vedtar fra januar har jo alle modellene 
innbakt i sitt oppdrag til Byrådet



Ferietilbudet er betydelig 
redusert etter 2018

Målgruppe Reisemål Mrk 2018 2019 2023 2024

Norge Kan dele ledere 
med flere

92 92 128 ?

Voksne Utlandet 99 95 0 0

Norge Kan dele ledere
med få

35 24 29 ?

Utlandet 0 8 0 0

SUM Voksne 226 226 157 113

Tilrettelagte 
sommerleire

Hålandsdalen 106 100 84 ?

Ordinære 
sommerleire

Bømlo, Voss, 
Hauglandsenteret, 
Skjergardsheimen

222 191 173 113

SUM alle 554 517 414 226

Presenter Notes
Presentation Notes
Dette illustrerer hvor viktig det er at det er tilstrekkelig med ressurser. Det vil være forebyggende for sykefravær, utfordringer i tjenestene pga utfordrende adferd når situasjonen i bofellesskapene blir uoversiktlige både for ansatte og de som bor der. Det forebygger skader som følgje av utilstrekkelig opplæring og at rutiner ikke blir fulgt.



Byrådet har ikke lojalt fulgt opp Bystyrets 
vedtak:

a. «Ferietilbudet på Bømlo folkehøgskole ble kuttet fra 3 til 2 opphold.

b. Vel 20 søkere fikk overraskende avslag på sine søknader til tross for at de over mange 
år hadde deltatt med samme diagnose som de hadde i 2024. 

c. Kommunen hadde etter det vi erfarer ikke gått i dialog med Skjergardsheimen om 
anbud for å videreføre tilbudet der.

d. Kommunelegens praktisering av diagnose som silingskriterium var diskriminerende og 
framsto skjematisk. De individuelle vurderingene var mangelfulle, eller manglet helt. 
Bystyrets kontor stilte bl.a. spørsmål i sin forberedelse til behandling av klage hvorfor 
egen fastleges vurdering ikke var vurdert i saken. Dette er en svært uheldig 
saksbehandling som framstår som at man på forhånd har bestemt seg, uten å ville 
vurdere andre sider av saken.

e. Kriteriene for deltakelse ble endret underveis, fra søknadsfrist til vedtak og før 
klagebehandling. Dette er ikke god forvaltningsskikk, og gir inntrykk av en lukket prosess 
hvor den enkelte ikke har mulighet til å ivareta sine interesser slik man har krav på 
etter forvaltningsloven.»



NFU sin anbefaling
a. «Ferietilbudet på Bømlo blir videreført med 3 turer som tidligere år, noe 
som samsvarer med bystyrets vedtak om videreføring av eksisterende tilbud. 
Byrådet ber om tilleggsanbud for at et antall gruppeledere får tilbud om 
medisinkurs. Dersom det er nødvendig, gjør byrådet en avtale med Bømlo 
kommune om rimelig beredskap for helsehjelp. NFU anser tilbudet om 
helsehjelp som enhver som oppholder seg i Bømlo kommune har rett på, 
dekker eventuelle hendelser som kan skje for enkeltpersoner under 
oppholdet.

b. Byrådet inviterer Skjergardsheimen og andre aktuelle organisasjoner til 
anbud for å videreføre tidligere tilbud for mennesker med utviklingshemming 
som trenger ekstra bistand. Tilbudet skal gjelde for sommer 2025.

c. Byrådet inviterer aktuelle frivillige organisasjoner til å organisere et nytt 
tilbud som et supplement til eksisterende tilbud. Siktemålet må være et nytt 
tilbud fra sommer 2025.



Ny ansvarlig byråd?
Fra saken:

Oppsummert om endringer og fremtidig organisering av 
ferietilbudet: 
Til forskjell fra tidligere år foreslår byrådet å etablere det 
samlede ferietilbudet som et kultur og fritidstilbud i 
Byrådsavdeling for næring, kultur og idrett (BNKI). 
Endringen innebærer at tilbudet flyttes fra kommunens 
helse- og omsorgstjeneste, og at brukerne eller 
pårørende/verge i større grad selv vil kunne vurdere 
deltakelse. Byrådet vil utarbeide retningslinjer for begge 
ordningene og legge frem en egen sak om dette til bystyret. 



Ja takk.

NFU vil gjerne delta i
- interesseorganisasjonenes medvirkning 
i utarbeiding av retningslinjer
 Vi vil også gjerne bidra til evaluering av 
endring ansvarlig byrådsavd.



Takk for oss!
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